
HÍRMONDÓ
DOMONYI

DOMONY-DOMONYVÖLGY KÖZÉRDEKŰ LAPJA 
2020. május - június

Kiadó: Domony Község Önkormányzata | Megjelenik: 650 példányban | Nyomdai munka: Kozoprint Kft. 
Szerkesztő: Faska Zoltán | Felelős szerkesztő: László Milán | E-mail: hivatal@domony.hu

Több beadott pályázatunk közül az egyik legnagyobb horderejű a mini bölcsőde projekt. 
Ezen a pályázaton Domony Község Önkormányzata 75 millió forintot nyert, amelyet a Magyar állam 
bocsát rendelkezésünkre. Az új épület az iskola és a szociális otthon szomszédságában lévő, 
ma még beton alappal határolt területen fog megépülni. A tervezett épület Domony lélekszámának megfelelően 
8 kisgyermek bölcsődei elhelyezését fogja szolgálni.

Mini bölcsőde épül
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Óvodánk életéből

Kedves Olvasók!

Deszkné László Eszter vagyok, a Domonyi Kiscsillag Óvoda új óvó nénije. 
Sokan ismernek már Domonyban, mégis megragadnám az alkalmat, hogy röviden 
bemutatkozzam.

Aszódon nevelkedtem, pedagógus családban. A gyermekek iránti szeretetem, 
nevelésük, tanításuk iránti érdeklődésem már fiatal koromban meghatározta a jövőm 
építését. Első gyermekem születése után vált konkrét elhatározássá bennem a vágy, 
hogy óvónő legyek. 2010-ben végeztem óvodapedagógia szakon az ELTE-en.

Férjemmel és három gyermekünkkel egy éve élünk Domonyban. Párom itt nőtt 
fel, így családi gyökerek kötnek bennünket a faluhoz. Tavaly decemberben férjem-
mel egyetértésben döntöttem úgy, hogy a helyi óvodában kezdem meg óvónői 
pályafutásom. 

Mint mindenki, aki nagy változás előtt áll, én is félve, tele izgalommal léptem át 
az első napokban az óvoda küszöbét. Vajon hogyan fogadnak majd 
a munkatársak? Hogyan fogadják a gyermekek, hogy az óvodai év második 
felében új óvó néni jön hozzájuk? Hogyan fogadnak majd a szülők, akik nap mint nap ránk bízzák „kincseiket”? 
Kár volt aggódni. :) Egy szuper, összetartó, segítőkész kis csapat várt, és egy-két hét után hatalmas, szeretetteljes 
gyermeki ölelések tették vidámmá már reggelente az egész napomat. Természetesen mindent megteszek annak 
érdekében, hogy a szülők bizalmát az óvoda felé még inkább mélyítsem.

Sokan kérdezték, kérdezik, hogyan érzem magam az új munkahelyen? A válaszom csak ennyi: Megtaláltam 
a helyem. Ha van olyan óvónő, aki munkahelyet keres vagy váltana, szeptembertől szeretettel várjuk kis csapatunkba.

Különleges pár hónap áll mögöttünk. A korona vírus okozta 
veszélyhelyzet miatt március 16-tól május közepéig 
majdnem minden oktatási intézmény zárva tartott. 
Az online oktatás az iskolákban talán egyértelműnek tűnt 
az ország vezetői számára, pedig óriási felada-
tot adott, anyagi és tudásbéli nehézséget okozott mind 
a pedagógusoknak, mind a családoknak. Az óvodai nevelés, 
játékos tanítás pedig mondhatom, hogy ellehetetlenedett 
számunkra, teljes mértékben a szülők felelősségére, tudására 
volt bízva ebben az időszakban. Igyekeztünk a szülőknek segítséget 
nyújtani az internet felületein, a játékos ötleteken túl több 
foglalkozást küldtünk videófelvételen, hogy legalább a gyermekek 
láthassanak bennünket a kényszerszünet idején. 

Május végén azonban, két hét ügyeleti idő után végre 
mindenki számára újra megnyithattuk az óvoda kapuját. 
A vírus sajnos még nem múlt el teljesen, ezért új szabályokkal, 
szigorúbb higiéniai feltételeket biztosítva folytatjuk ezt az évet.

Júniusban elkezdődött az óvoda nyári élete. A szorgalmi év 
kezdetéig, szeptember 1-ig összevont csoportban foglalkozunk 
a gyermekekkel. Igazán családias hangulatban telnek hétköznap-
jaink. Sokat beszélgetünk, éneklünk, játszunk közösen, kicsik és 
nagyok együtt.

Vannak kiscsillagok, akikkel már csak szeptember-
ben találkozunk újra, nekik és családjuknak ezúton kívánok 
tartalmas, vidám, élményekkel teli nyári szünetet!

Szeretettel: Eszti néni :)
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Kissé túlcsorduló égi áldás

2020. június 16-a reggelén az ébredés határán feszült figyelemmel hallgattam az égi áldást, amely Domonyt 
áztatta. A hang alapján próbáltam felmérni, hogy van-e félnivalónk vagy nyugodt, veteményt áztató esőzésre 
ébredtünk. Sajnos nem hagyott alább a természet, és idő előtt fel kellett kelnem, nem hagyott nyugodni az egyre 
erősödő zúgás és csobogás. Az erkélyre kilépve láttam, hogy a sörfőzde előtt csak hajszál tartja az árokban a vizet, 
azonnal átbukik az úton. Felöltöztem, kocsiba ültem, közben jöttek a telefonok. Volt megnyugtató és aggodalomra okot 
adó információ is. A falut körbejárva, fentről lefelé haladva a következőket tapasztaltam. A legnagyobb gond a Pásztor 
és a Dózsa György utca között volt. A víz olyan sebességgel zúdult le, hogy nem tudta bevenni az árok kanyarulatát, 
és átbukott az úton, hozva a falu felett vetett kukorica minden sarát. Egyértelműen megállapítható, hogy nagyon hiányzik 
az a csapadékvíz-elvezető árok, amelyik a vizet a Dankó és a Dózsa György utca között a kastély mellett valamikor 
levezette. Ez a víz most bejön egyenesen a falu közepe felé, és a Fő utca hídjánál az Iskola utca felé vezető árok kell, 
hogy elnyelje. Lehet azt mondani, hogy a Hajnal utcától felfelé keletkező összes csapadékvíz ezen az egy útvonalon 
tudja csak elérni a Galgát. Ha megoszlana a lezúduló víz úgy, mint ahogy azt eleink kitalálták, az sokkal kisebb vagy talán 
semmilyen problémát nem jelentene.

A sörfőzde előtt lévő híd gyűrűinek keresztmetszete kisebb, mint a följebb lévőké. Elsőre azt gondolhatnánk, 
hogy ez óriási probléma, mert megfogja a vizet és ezért bukik ki a Fő útra, de ha elgondolkodunk a helyzeten, be kell 
látnunk, hogy a víz eloszlását és szelídítését is elvégzi egyben az a keskenyebb cső, mert így nem tud olyan erővel 
megérkezni a hídhoz az összeterelt víz.

A falu többi részén nem volt komoly gond, leszámítva a sport utcában azt a házat, ahová homokzsákokat segítettünk 
elhelyezni, hogy ne jusson be az udvarba a kelleténél több víz.

A korábban problémásnak számító Hegyalja utcában is többször megfordultam, hogy lássam, kell-e védekezni. 
Egyértelműen megállapítható, hogy a falu elején újragondolt és átalakított kanyarodó árok beváltotta a hozzá fűzött 
reményeket, gond nélkül elvezette a vizet egyenesen a bekötő út alatti átereszhez. Azonban meg kell jegyezni, 
hogy a Hegyalja utca fölött az idén vetett kalászos is segített bennünket azzal, hogy visszatartotta az égi áldást. 
Az is egy fontos konzekvencia, hogy nem kerülhetjük el a Hegyalja utcában futó árok rehabilitációját. Az árok most még 
„elbírta” a vizet, de nem sok tartotta, hogy megint gondot okozzon. A terv az, hogy az árkot lefelé haladva kitakarítjuk, 
ahol be van temetve, ott kiássuk, a páratlan oldal első öt ingatlana előtt pedig „K” szegéllyel vezetjük a vizet a nemrég 
feltárt áteresz felé.

Szívesen veszem a készített privát felvételeket, fényképeket, hogy minél pontosabb képet kapjunk a másfélmillió 
forintos ároktakarítás következményeiről, ill. arról, hogy hol milyen intézkedésekre van még szükség.

Ezúton megköszönöm mindenkinek azt a munkát, amellyel az ingatlanok előtti közterületeket, jelen esetben árkokat 
karbantartják, valamint kérem azokat, akik eddig nem tettek eleget kötelezettségüknek, hogy felkészülve az esetleges 
özönvízszerű esőzésekre, mielőbb lássanak neki a bejárók/hidak átereszeinek valamint az árkok kitakarításának.

László Milán, polgármester
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PÁLYÁZATI HÍREK
Az utóbbi napokban több pályázati eredmény is megjelent, amely bennünket is érint. A jó hír, hogy hosszú 

évtizedes szünet után újra fog középület épülni Domonyban. Nevezetesen egy 8 gyermek ellátására alkalmas 
mini bölcsőde. Az intézmény létrehozására törvény kötelez bennünket, mivel a 3 év alatti gyermekeink létszáma 
meghaladja a 40 főt, amely limitet a törvényalkotó határértékül szabott meg. Erre az építkezésre 
a magyar állam közel 75 millió forintot bocsát rendelkezésünkre. Az új épület az iskola 
és a szociális otthon szomszédságában lévő, ma még beton alappal határolt területen fog megépülni.

A faluképet szépíteni annak köszönhetően fogjuk, hogy a falu fásítási program keretében kapunk platán fákat, 
amelyeket az emléktemető környékére szánunk.

Jó hír még, hogy a Magyar Falu program keretében 2,7 millió forintot nyertünk orvosi eszközök beszerzésére, 
valamint 5 millió forintot járda felújításra.

A domonyvölgyi bekötőút az idén meg fog épülni, mert sikerült a 30 millió Ft-os kiegészítést is megkapnunk. 
Nem volt egyszerű, de végül a kemény munkának meglett az eredménye. Még idén megkezdjük az építést 
az eredetileg megtervezett műszaki tartalommal.

Sajnos a művelődési házra beadott anyagunk nem nyert, így egyelőre nem tudjuk tovább fejleszteni az épületet.

További pályázataink, amelyeknek az eredményére még várunk, a következők:

Játszótér építése 5 millió forint, valamint útkarbantartó eszközök beszerzése 15 millió forint.

László Milán, polgármester
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Egyesületünk az Üdülőbarátok július 18-án tartotta beszámoló közgyűlését a Közösségi Házban. Meghívásunk szerint 
megjelent a Polgármester úr és tájékoztatót tartott a vízszolgáltatás jelenlegi helyzetéről. Elmondta többek között, hogy 
az önkormányzat ügyvéde miről tájékoztatta az ügy kapcsán.

Mivel az elmúlt 8 évben részleteiben megismertük  a történéseket, sőt, több esetben az Egyesület kezdeményezett 
tárgyalásokat és egyeztetéseket a megoldás érdekében - van közöttünk nézetkülönbség, ennek itt az ülésen hangot 
is adtunk. Az Üdülőterület általános helyzetére tekintettel vannak más kérdéseink is. Kár, hogy a Polgármester úr 
családi okok miatt nem tudott maradni. A Közgyűlési észrevételek alapján azt látjuk, hogy célszerű lenne további 
egyeztetést, megbeszélést tartani.

Mi semmi különöset nem akarunk, csak ami Domonyban van: út, víz és infrastruktúra. Az életvitelszerűen - törvényes-
en itt élők létszáma a 300 közelében van, ebből az állandó bejelentett lakosok száma becsléseink szerint 180 fő. 
Úgy gondoljuk, hogy ezzel a helyzettel és körülményekkel kell valamit kezdeni. Az Egyesületnek a lehetőségei végesek. 
Nincs hatáskörünk, sem jogosultságunk a problémák teljes körű megoldására. Az elmúlt 12 évben folyamatosan jó 
volt az együttműködésünk az Önkormányzattal, több kérdésben jelentős támogatást kaptunk. Így lett Vándorkereszt, 
Közösségi Ház, újjáépített kis híd és újra megindított vízszolgáltatás. Partneri viszonyban voltunk az Önkormányzattal 
és a Képviselő Testülettel. Külön ki kell emelnem néhai Tantó Csaba Polgármester úr az üdülőterület érdekében kifejtett 
tevékenységét.

A Közgyűlés további részében szó volt a nagyon jó közösségi összefogásról, amelynek alapján sikerült vásárolni egy 
MTZ traktort a hozzávaló útegyengető adapterrel, illetőleg nagyrészt társadalmi munkában újjáépítettük az összeom-
lott kis hidat.

Köszönjük az Önkormányzat anyagi támogatását Nemecz-Ézsiás Jánosnak.

Végezetül a Közgyűlés elfogadta egyhangúlag a beszámolót, a Felügyelőbizottság jelenlétét, a pénzügyi beszámolót 
és a 2020-as tervet, valamint a 2020-as munkatervet.

A program második részében jó hangulatú üdülőhelyi napot tartottunk. Volt főzőverseny, csikós bemutató, 
Völgy szépe és Legszebb férfi láb választás, tombola, dicsérő oklevelek és a “Kertek szépe” díjak átadása. Éjfélig tánc 
és zene minden mennyiségben.

Igen nagy köszönet a szervezőknek.

Köszönjük az Önkormányzat anyagi támogatását.

Dr. Kárász János

Egy jó nap a “vírus” közepén
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Hadd kezdjem rögtön egy örömteli hírrel: Biztosan többen látták már a településen, a polgárőrség saját polgárőr 
autóval gazdagodott. Az önkormányzat 300.000 Ft-ét megvásárolta a hatvani polgárőrség eladásra kínált használt 
polgárőr autóját, egy Skoda Octaviát. Ezúton is köszönjük az önkormányzatnak a támogatását, reméljük, hogy az autó jó 
szolgálatot fog tenni, nem csak a polgárőrségnek, hanem az önkormányzatnak is, hiszen ez az autó egyben a falugazda 
szolgálati járműve is lesz egyben. 

Nem csak az önkormányzatnak tartozunk köszönettel, hanem több helyi vállalkozónak, és magánembernek is, akik 
anyagi támogatás mellett a munkájukkal is hozzájárulnak ahhoz, hogy a polgárőrautót karban tartsuk. A teljesség 
igénye nélkül felsorolom, hogy milyen segítségeket kaptunk az utóval kapcsolatban: Egy kedves domonyi lakos 
vonóhorgot adományozott az autóra, amit egy helyi autószerelő rögtön fel is szerelt ingyen és bérmentve. Egy másik 
szakember alvázvédelemmel látja el az autót és a szükséges lakatos munkákat is elvégzi az autón, hiszen nem fiatal 
autóról beszélünk, ezeket a karbantartó munkákat szükséges elvégezni, hogy minél tovább járhassa a domonyi utcákat 
a járőrautó. Továbbá az autóra kerülő új matricákat is adományba kaptuk helyi lakosoktól, úgy mint annak a felragasz-
tását is és az olajcsere elvégzését is. Hosszú ez a felsorolás, jól mutatja, hogy a falu lakói fontosnak tartják a polgárőrség 
munkáját és szeretnének saját lehetőségeik szerint támogatni azt nem csak anyagiakkal, hanem eszközökkel és saját 
befektetett munkájukkal is. Köszönjük szépen.

Úgy gondolom, hogy a polgárőrség feladata nem csupán az éjjeli járőrözés, rendezvények biztosítása, 
hanem közösségépítő, közösséget segítő szerepe is van. Jó példa erre a nem régen megtörtént közösségi fűkaszálás, 
ami a polgárőrparancsnokunk, Koczmann János kezdeményezésére indult. Egy szombati délelőttön gyülekez-
tünk az önkormányzat előtt, nem csak polgárőrök, hanem több domonyi lakos is bekapcsolódott ebbe a munkába. 
Benzines fűkaszákkal láttunk neki és a falu egész területén kaszáltuk a füvet ott ahol szükséges volt. A focipálya, 
az ótemető területén kívül lehetőség szerint az összes árokpartot, utcai füves területet lenyírtuk. Ezzel egy kis 
motivációt szerettünk volna adni azoknak, akik eddig esetleg elhanyagolták a házuk előtt a zöld területeket. Hiszem, 
hogy ilyen látszólag egyszerű dolgokkal sokat tudunk szépíteni falunk összképén. A munka végeztével a kultúrházban 
finom vaddisznópörköltet kapott az egész dolgozó csapat, melyet jó hangulatú beszélgetés követett. Jó volt látni, hogy 
a közös munkának milyen jó közösségépítő ereje van. Reméljük sok ilyen kezdeményezés lesz még a faluban, mellyel 
építeni, szépíteni tudjuk nem csak az utcáinkat, hanem emberi kapcsolatainkat is.

Sok előrelépés, fejlesztés történt mostanában a polgárőrség háza táján. Az autó mellett hamarosan elkészül 
a polgárőr helyiség is az önkormányzat épületében, pályázaton nyomkövetőt nyertünk, melyet az utóba szerelünk be, 
valamint EDR rádiót is kaptunk, mellyel közvetlenül bejelentkezünk a rendőrségre minden esti járőrszolgálat kezdetén. 
Így a rendőrségi diszpécserszolgálat adott esetben kis is irányíthat minket egy esetleges baleset, vagy bűncselekmény-
hez a helyszín biztosítására.  Ezzel is a rendőrséggel való együttműködésünket erősítjük. A felsorolt dolgok mind azt 
mutatják, hogy komoly szervezetként tekintenek ránk, ezáltal érezzük, hogy feladatunk fontos és felelősségteljesen kell 
végeznünk.

Több falubeli is jelentkezett, hogy be szeretnének állni a polgárőrség soraiba. Örömmel vesszük ezeket 
a jelentkezéseket, minden jó érzésű, tenni akaró ember jelentkezését szívesen vesszük és továbbra is várjuk. 
Minden polgárőrnek tiszta erkölcsi bizonyítvánnyal kell rendelkeznie, valamint egy oktatáson és vizsgán is részt kell 
vennie, ezután válhat valaki hivatalosan is polgárőrré.

Örülök, hogy ilyen sok pozitív hírről tudunk beszámolni. Kívánom, hogy maradjon meg minden polgárőrben 
a lelkesedés és tenni akarás, hogy nem csak az esti járőrözésekkel, hanem az egyéb közösségépítő eseményekkel is 
tudjunk tenni egymásért és falunkért, Domonyért.

Remenár Tamás

Polgárőrség

Polgárőrségünk elérhetőségei:

+36 70 521 9866
+36 70 521 9868
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A parlagfű nagymértékű elszaporodásának a közegészségügyi és gazdasági károsító hatása számottevő. 
A parlagfű elleni védekezés elsősorban az ingatlan tulajdonosának, illetve használójának a kötelezettsége. A hatóságok 
feladata, hogy - amennyiben a tulajdonos nem tesz eleget a kötelezettségének - a mulasztók költségén elrendelik az ún. 
közérdekű védekezést, emellett növényvédelmi bírságot szabnak ki. 

Ezúton tájékoztatom Önöket, hogy június 30-ával lejár a parlagfű-mentesítési türelmi idő. Ezt követően belterületen 
a jegyző, külterületen (az ingatlanügyi hatóság által helyszíni ellenőrzésről felvett jegyzőkönyv tartalma alapján) 
a növény- és talajvédelmi hatóság köteles hatósági eljárást indítani azokkal szemben, akik elmulasztották a parlagfű 
elleni védekezést.

Az élelmiszerláncról és hatósági felügyeletéről szóló 2008. évi XLVI. törvény. 17. § (4) bekezdése kimondja: 
„A földhasználó köteles az adott év június 30. napjáig az ingatlanon a parlagfű virágbimbójának kialakulását 
megakadályozni, és ezt követően ezt az állapotot a vegetációs időszak végéig folyamatosan fenntartani.”. 

A június 30-ai időpont a törvény értelmében a legvégső időpont, ameddig meg kell akadályozni a parlagfű 
virágbimbója kialakulását.

Június 30-át követően belterületen a jegyző, külterületen a növény- és talajvédelmi hatóság köteles 
hatósági eljárást kezdeményezni azon földhasználókkal/tulajdonosokkal szemben, akik elmulasztották a parlagfű 
elleni védekezést. 

Fontos tudni, hogy a hatósági intézkedéshez (közérdekű védekezés végrehajtása, bírság kiszabása) nem szükséges 
a sérelem – egészségkárosodás – bekövetkezése, e körben elégséges a védekezési kötelezettség elmulasztásának június 
30-a után történő megállapítása.

Amennyiben a parlagfű elleni védekezési kötelezettségének a földhasználó nem tesz eleget, vagyis az ingatlan 
legalább virágbimbós fenológiai állapotú parlagfűvel fertőzött, akkor közérdekű védekezést kell elrendelni. 
Amennyiben a parlagfű elleni közérdekű védekezést kultúrnövény károsodása nélkül nem lehet elvégezni, 
a parlagfű elleni közérdekű védekezés abban az esetben rendelhető el, ha az adott területen a kultúrnövény tőszáma 
nem éri el az agronómiailag indokolt tőszám 50%-át és a parlagfűvel való felületi borítottság a 30%-ot meghaladja. 
A parlagfű elleni közérdekű védekezés végrehajtásának, valamint az állami, illetve a közérdekű védekezés költségei 
megállapításának és igénylésének részletes szabályairól szóló 221/2008. (VIII. 30) Korm. rendelet értelmében 
a közérdekű védekezést belterületen a jegyző, külterületen, Pest megye és Budapest területén a Pest Megyei 
Kormányhivatal Érdi Járási Hivatala (a továbbiakban: növény- és talajvédelmi hatóság) rendeli el.

A jegyző által elrendelt közérdekű védekezést az általa megbízott vállalkozók végzik. Nem kerül sor a vállalkozó 
általi parlagfű-mentesítésre, ha az ügyfél időközben maga eleget tesz kötelezettségének. A közérdekű védekezéssel 
kapcsolatban felmerült költségeket az ügyfélnek kell megfizetnie.

A növényvédelmi bírság kiszabására a növény- és talajvédelmi hatóság jogosult, ezért a közérdekű védekezés 
elrendelését követően a jegyző az ügyben keletkezett iratokat továbbítja az eljárásra jogosult hatóságnak. 
A növényvédelmi bírság alapja a parlagfűvel fertőzött terület nagysága. A bírság mértéke belterületen és külterületen 
is egyaránt 15.000 Ft-tól 5.000.000 Ft-ig terjed.

A parlagfűvel fertőzött lehet mezőgazdasági kultúrnövénnyel borított terület, nem mezőgazdasági terület 
(elhanyagolt telkek, építési területek), vagy nem művelt, elhanyagolt valamikori szőlők, hétvégi kertek, 
zártkerti ingatlanok, valamint a vonalas létesítmények (utak, vasút) melletti sávok.

A védekezési kötelezettségét nem teljesítő tulajdonos/földhasználó a –bírságon túl- vele szemben elrendelt közérdekű 
védekezéssel — elrendeléssel és végrehajtással — kapcsolatosan felmerülő költség megtérítésére is kötelezett. 
A költség köztartozásnak minősül. A közérdekű védekezés elrendelése után minden esetben növényvédelmi 
bírság kiszabására kerül sor, az élelmiszerlánc felügyeletével összefüggő bírságok kiszámításának módjáról 
és mértékéről szóló 194/2008.(VII.31.) Kormányrendelet alapján.

Arra tekintettel, hogy a parlagfű-mentesítés minden állampolgár közös érdeke, és eredményt csak 
összefogással, illetve közös felelősségvállalással érhetünk el, kérem tegyenek eleget e fenti  jogszabályi 
kötelezettségüknek. Ugyanakkor szükséges figyelemmel lenni arra is, hogy nem elegendő az, hogy június 30. 
napjáig valaki lekaszálta a szennyezett földterületet, azt tiszta, parlagfű-mentes állapotban a vegetációs időszak 
végéig meg kell őrizni.

TÁJÉKOZTATÓ - Parlagfű-mentesítéssel kapcsolatban
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Update után upgrade a Domonyi Evangélikus Gyülekezetben

Hulladékgyűjtési rend Domonyban:
július 1. szerda  zöld
július 2. csütörtök  kommunális
július 9. csütörtök  kommunális, szelektív
július 16. csütörtök  kommunális
július 22. szerda  zöld
július 23. csütörtök  kommunális, szelektív
július 30. csütörtök  kommunális

augusztus 6. csütörtök  kommunális, szelektív
augusztus 12. szerda  zöld
augusztus 13. csütörtök  kommunális
augusztus 20. csütörtök  kommunális, szelektív
augusztus 27. csütörtök  kommunális
 
szeptember 2. szerda  zöld
szeptember 3. csütörtök  kommunális, szelektív
szeptember 10. csütörtök  kommunális
szeptember 17. csütörtök  kommunális, szelektív
szeptember 23. szerda  zöld
szeptember 24. csütörtök  kommunális

Hulladékgyűjtési rend Domonyvölgyön:
július 6. hétfő  kommunális
július 10. péntek  zöld
július 13. hétfő  kommunális, szelektív
július 20. hétfő  kommunális
július 27. hétfő  kommunális
 
augusztus 3. hétfő  kommunális
augusztus 7. péntek  zöld
augusztus 10. hétfő  kommunális, szelektív
augusztus 17. hétfő  kommunális
augusztus 24. hétfő  kommunális
augusztus 31. hétfő  kommunális
 
szeptember 4. péntek  zöld
szeptember 7. hétfő  kommunális, szelektív
szeptember 14. hétfő  kommunális
szeptember 21. hétfő  kommunális
szeptember 28. hétfő  kommunális

A hosszú évtizedek alatt kialakult gyakorlattól eltérően idén a konfirmáció július 18-ára esett a Domonyi 
Evangélikus gyülekezetben. 7 fiatal vallotta meg hitét, és vált a gyülekezet teljes jogú tagjává. Sághy Balázs lelkész úr 
közvetítette Isten áldását az újdonsült gyülekezeti tagok felé, aki prédikációjával is kifejezte, 
hogy ismeri a fiatalokat, tudja, hogy az üzenet hogyan juttatható el a szívükig. Ugyanis, ha valaki nem érti azt, 
amit a lelkész prédikál, akkor az olyan, mintha nem is hangzott volna el semmi. Ásítozva várni az igehirdetés 
végét a legkiábrándítóbb dolog, amit templomban megélhetünk. A mi idei konfirmációi igehirdetésünk nem ilyen volt.

A gyerekek is felkapták a fejüket, amikor 
a számítógépek világából ismert szava-
kon keresztül magyarázta Balázs bácsi az 
az Apostolok cselekedeteiről írott könyv 19. 
fejezetének első néhány versét. Elhangzott ugyanis, 
hogy a keresztelő egy ember életében tulajdonkép-
pen „update” vagyis, aktualizálás, naprakésszé 
tétel, a tűzzel való keresztség, amely megtéréssel, 
vallástétellel jár – esetünkben a konfirmáció –  pedig 
„upgrade” vagyis a Szentlélek általi programfrissítés, 
a program új verziójának letöltése és telepítése. 
Ez is egyértelműsítette a konfirmandusok számára 
azt a tényt, hogy most ez már egy más tartalom-
mal bíró verziója a gyülekezeti tagságnak, amelytől 
kezdve Krisztust követve ők is úrvacsorával élő, 
felelős tagjai a közösségnek. Eddig nekik mutat-
ták a példát a „nagyok”, most már ők is példát 
mutatnak a „kicsiknek”.

                                      László Milán polgármester
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Ólomlábak - Önkormányzati hírek gyanánt

Ez a szó jut eszembe, amikor arra gondolok, hogy azonnal nincs semmi. A közigazgatásban nem ismerik 
Regős Bendegúz habitusát, aki szeret azonnal elintézni dolgokat. Kitalálja, majd azonnal megvalósítja. 
Erre rímel az a Rideg Sándor tollából származó jól ismert Bendegúzi mondat is, hogy „ütök ám, de hirtelen!”. 
Persze fizikai bántalmazásról esetünkben szó sem lehet, de legszívesebben ezt a módozatot követnénk. 
Ha lehetne, azt mondanám, hogy „Domonyvölgyre utat építünk, de hirtelen!” vagy „Domonyban játszóteret 
hozunk létre, de hirtelen!”, esetleg „A tavalyi vis major pénzt utaltatjuk az önkormányzat számlájára, de hirtelen!”, 
és még eszembe jut a következő is: „A Domonyvölgy üdülőterületi vízhálózat dolgát az ügyvédek, 
a bíróság és a felszámoló intézze el, de hirtelen!”. Hogy meddig folytathatnám a felsorolást, nem tudom, 
de nem mostanában lenne vége az biztos. Summa summarum, az idő ólomlábakon jár. Sok türelmetlen telefont kapok, 
hogy mikor lesz már ez és az, de amikor egy pályázat kihirdetésének hosszú határideje, amikor egy-egy 
30 napos várakozási idő még nem járt le, akkor az önkormányzat nem tehet semmit.

Egyelőre annyi lehetőségünk van, hogy minden pályázatot hiánytalanul vagy a hiánypótlásnak eleget téve 
határidőre leadunk. Óriási dolog Magyarország Kormányától a Magyar Falu Program, hiszen általa szépülhet, 
modernizálódhat, lakhatóbbá, korszerűbbé válhat a vidék, amely magába foglalja a mi szeretett otthonunkat, 
Domonyt is. Közös vágyunk, hogy büszkeséggel tölthessen el bennünket lakóhelyünk, ahol vannak 
közösségi terek, szép út-, és járdahálózat, rendezett utcák, árnyas fasor, biztonságos gyermekkor, 
üdítő felnőttkor, nyugodt időskor. Ez a jövőkép csillanhat meg a kormány akciója mögött, amiért érdemes dolgozni, 
a közösség munkájában és életében részt venni. Amíg az anyagi segítségre várunk, esetleg mi magunk is, 
a saját eszközeinket (ki)használva megmozdulhatunk és tehetünk valamit a köz érdekében. 
Kitakaríthatjuk az árkokat, lenyírhatjuk a füvet ott is, ahol eddig nem (pl. a Domonyvölgy-üdülőterületi vízmű 
udvarán vagy a temetőinkben, esetleg másutt). Tudom, hogy könnyebb az önkormányzatra mutogatni, 
és vádlón megjegyezni, hogy „miért nem a közmunkások?!”, de a kapacitás és a rendezendő terület nagysága 
nincsenek összhangban egymással Domonyban. A közmunka program folyamatosan le fog épülni, 
a finanszírozás csökken, nem tudunk több embert foglalkoztatni.

Önkormányzati hírek gyanánt annyit tudok most papírra vetni, hogy dolgozunk a falu folyamatban lévő 
projektjein, figyeljük a pályázatokat, építjük a kapcsolatokat. Az esőzések nem okoztak óriási károkat, ez az időben megtett 
védekező intézkedéseknek, valamint a folyamatos gépi karbantartásnak is köszönhető. Folyamatosan dolgozunk azon, 
hogy amíg, egy, az egész falut körülvevő övárok rendszert nem tudunk megépíteni, a lehető legjobban megóvjunk 
mindenkit a károktól.

Konkrét információval még Covid-19 téren sem tudok mit írni, mert hiába oldott fel Magyarország Kormánya 
számos korlátozást, újra aggasztó hírek érkeznek külföldről. A Hivatalnak kötelessége minden központi rendelkezést 
betartani és betartatni. Bízunk benne, hogy hamarosan minden visszatér a régi kerékvágásba, és élhetjük a régi életünket. 
Addig is kérek mindenkit, hogy vigyázzon magára.

László Milán, polgármester

Közérdekű információk
Polgármesteri hivatal ügyfélfogadás:
Hétfő: 8.00 - 12.00 és 13.00 - 16.30
Szerda: 8.00 - 12.00 és 13.00 - 16.00
Péntek: 8.00 - 12.00
Kedden és Csütörtökön: Nincs ügyfélfogadás
Cím: 2182 Domony, Fő út 98. 
E-mail: hivatal@domony.hu

Közérdekű telefonszámok:
Polgárőrség: 06 70 / 521 - 9868
Mentők: 104 | Tűzoltók: 105 | Rendőrség: 107
Egységes európai segélyhívószám: 112
Polgármesteri Hivatal: 06 28 / 576 - 540
Falugazda: 06 30 / 239 - 6101

Kiss Edit
1975 - 2020

Köszönjük mindenkinek az erkölcsi 
és anyagi támogatást, 

hogy részvétükkel enyhítették a fájdalmat! 

A gyászoló család
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Június 4-én Trianon 100. éves évfordulója volt. E „milliószor elátkozott nap”-ról, mely családokat szakított szét, 
és egy országot csonkított meg, sajnos szintén csak online tudtunk megemlékezni. Versek, videók, képek, zenék kerültek megosztásra, 
hiszem mi mindannyian továbbra is „Összetartozunk!” „Magyar az, akinek fáj Trianon” 

Kis Gábor: Miénk lesz megint 

Vágmenti Trencsén nagy-íves hídja,
Pozsony, Zoborhegy és a híres Nyitra,
Zsolna, melyet a zsebrák megrabolt,
Ez mind magyar volt, mind magyar volt.
Tátrán a csúcs, hegyormán lucfenyő,
Hernád, mely hozzánk rabhegyen lejő,
Hamv-őrző Kassán Dóm felett a hold,
Ez mind magyar volt, mind magyar volt.

Erdély, hol most a bús kétség dobol,
Várad terén a Szent László szobor,
Ady városa, Zilah, a karolt,
Ez mind magyar volt, mind magyar volt.

Szatmár mellett a szomorú Szamos,
A meggyalázott Csík és Aranyos,
Petőfi csontjai, Kolozsvár, az Olt,
Ez mind magyar volt, mind magyar volt.

Szabadkán szüzek fején a párta,
Zomborban víg tánc, Zentán a várta,
Bácskán a dal, a hajnalig dalolt,
Ez mind magyar volt, mind magyar volt.

Vesztünk csak álom, rémes-rút lidérc,
Légy átkozott, ha menni és dúlni félsz!
Állj őrt, s ha óránk új tettekre int,
Ez mind magyar lesz,
Mind, mind magyar lesz, miénk lesz megint!

Ezt követően a Pedagógusnap alkalmából szintén online posztoltunk köszöntőket, hiszen nem feledkezhetünk meg óvó- és tanító nénijeinkről. 
Nagyon sok mindent köszönhetünk nekik – főleg ebben a nehéz, karanténos online oktatásos időszakban.

Tasnádi Varga Éva: Tanítómnak

Szép virágcsokromnak
köszönt minden szála,
nem fáradtál annyit 
év közben hiába!

Könyveim, térképem
becsukódnak rendben,
s megtelt füzeteim
beszélnek helyettem.

Hófehér lapjukon
betűk sokasodnak,
mit nem tudtam tegnap,
megtanulom holnap.

Oktattál, neveltél,
oly türelmes voltál,
s velem együtt köszönt
lásd az egész osztály!

Végül szeretném, jelezni, hogy technikai okok miatt az előző Hírmondóból kimaradt kérdőív, utólag került kézbesítésre, de már 
online is elérhető! Az eddig visszakapott kérdőívekben rengeteg érdekes és hasznos javaslatot kaptam, melyeket ezúton is hálásan köszönök! 
Ezúton is bátorítok mindenkit, szíveskedjenek minél többen kitölteni és visszaküldeni!

Együttműködésüket ezúton is ismételten köszönöm!

Nemecz Réka, kulturális szervező

Bár világszerte régóta létezik már, hazánkban nincs 
még akkor a hagyománya, mint az anyák napjának, 
de évről évre nő a népszerűsége az Apák Napjának is!

Megünneplése viszonylag új keletű, 1994 óta került bevezetésre, 
és június 3. vasárnapján ünnepeljük.

Köszöntsük fel tehát őket is, az Édesapákat, nevelőapákat, nagyapákat, 
keresztapákat – ki-ki, ahogy a szíve diktálja.

MŰVELŐDÉS - KULTÚRA
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Sajnos a koronavírus járvány miatti korlátozások továbbra sem engedik a kulturális programok megvalósítását, ezért az elmúlt 2 hónapban 
is folytatódott az online tudósítás, a Huszárik Zoltán művelődési ház Facebook oldalán.

Igyekeztem minél több korosztály és különböző érdeklődési területek számára online zenei koncerteket, színházi, cirkuszi előadásokat, 
filmes programokat, és ismeretterjesztő érdekességeket megosztani, amelyek segítenek feltöltődni és mosolyt csalni az otthonülők arcára!

Íme, egy kis ízelítő:

„Én és a kisöcsém” operett; „Rómeó és Júlia” musical (Dolhai Attila és Szinetár Dóra főszereplésével); Moliére: Tartuffe (Dobó Kata, Ábel Anita 
szereplésével); Gárdonyi Géza: Annuska vígjáték; 

Filmek – kötelező olvasmányokból és ajánlott irodalomból: például „a Két Lotti”; „Légy jó mindhalálig” (Tolnay Klári, Csortos Gyula 
főszereplésével);

Zene: a CimbaliBand zenekar „karantén” koncertjei;

A Fővárosi Nagycirkusz előadásai csütörtökönként: Repülőcirkusz, Atlantisz Gyermekei - Vízi Cirkusz, Nemzetközi Cirkuszfesztivál; 
Szikramanók – Karácsonyi kaland; és a készülő új műsor, a Tündértánc – Nővarázs kulisszatitkai.

Május 10-én megemlékeztünk a Madarak és fák napjáról, május 20-án a Méhek világnapjáról, május 22-én a Magyar Természet Napjáról, 
május 24-én az Európai Nemzeti Parkok Napjáról, május 26-án a magyar űrrepülés 40. éves évfordulójáról – gyönyörű fotók, érdekes 
és hasznos írások kerültek megosztásra, melyet minden kedves érdeklődőnek továbbra is ajánlok szíves figyelmébe. És ezúton is köszönöm 
Szabari Kálmán „Muszu”-nak, hogy gyönyörű természetfotóit oldalunkon is megosztja, pl. a virágos Domonyi határról  – és ezúton bátorítok 
másokat is, hogy kapcsolódjanak be és aktivitásukkal tegyük együtt, közösen színesebbé hétköznapjainkat. Osszuk meg egymással értékeinket!

Gyereknap alkalmából a Jászai Mari színház a Padlás című online előadásával, és Pannon Várszínház „Valahol Európában” című darabjával 
próbáltunk kedveskedni a legfiatalabbaknak.

Egy gyerekeknek szóló, népi kifestő pályázati felhívás is megosztásra került, melybe gyönyörű Domonyi kötény mintáink is bekerültek 
a kifesthető motívumok közé, a Galgamácsai Hagyományőrző Egyesület és a Csömöri Tót Hagyományaink Háza jóvoltából, akik több környező 
szlovák (tót) faluban végeztek gyűjtő munkát (Csömörön, Vácegresen, zsebkendő, pruszlik, kötény) köztük a mi falunkban is, a szlovák hímzések 
szín- és formavilágának megismertetése érdekében.

Ezúton is bátorítom kis falunk óvodásait és alsó tagozatos diákjainkat, hogy színezzenek, fessenek, és minden munkát megjelentetünk oldalunkon! 
Keressétek az óvó néniket, tanító néniket, akik segítségetekre lesznek!

Az elkészült kifestőket legkésőbb 2020. július 31-ig lehet beküldeni a galga.gulyasmagdolna@gmail.com címre, és a legjobban sikerült alkotások 
a Csömöri Tót Hagyományaink Házában is kiállításra kerülnek majd.

Pünkösd alkalmával – mely az egyik legnagyobb keresztény egyházi ünnep - a Pannon Várszínház: Mária evangéliuma előadása került 
megosztásra. Pünkösdi szokásokat, népi hagyományokat felelevenítő videó film is megosztásra került, hiszen a Pünkösd alkalmat adott 
a kereszténység előtti tavaszi és nyári napfordulóhoz kapcsolódó hiedelmek és szokások tovább éltetésére is. A lányok pünkösdi királynét, a legények 
pünkösdi királyt, legénybírót választottak.

Továbbá online kézműves foglalkozás keretében pünkösdi galambot lehetett készíteni. (Forrás: Hagyományok Háza; Falusi Hagyományőrzés)



Kézilabda tábor 2020

Ez a harmadik éve, hogy nyáron is csinálunk kézilabdás tábort, amin zömében a nálunk játszó gyerekek vesznek részt, 
de szerencsére szoktak csatlakozni hozzánk a környékbeli fiatalok közül is néhányan.

Bár a kézilabda a fő irányvonal, itt inkább a szórakozás, móka, kacagás és a jókedv a fontos. 
Az, hogy legyen egy kis mozgási lehetőség nyáron a fiataloknak. Napi két irányított foglalkozás mellett 
csocsó, pingpong, kosárlabda, hajfonás, vetélkedők, egyéni és csapat versengések teszik ki napi programot. 
A lényeg a jókedv és a játék szeretete.

Kellemes nyarat minden sportszeretőnek, augusztustól pedig szívesen látjuk a kézilabdázni vágyó fiatalokat!

Kmety Ádám


